
PROTOKOt Nr V/2019 


Obrad V Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu 25 lutego 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1410, a zakonczyty si~ 0 godz. 1455. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 14 radnych tj. 93% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu/. 

Porzgdek posiedzen ia: 

1. 	 Otwarcie Obrad V Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja Wojta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2018-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2018 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji programu opieki nad zwierz~tami bezdom

nymi oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzqt na terenie Gminy Koturl w 2019 roku. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocy w Ro

dzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Kotun na lata 2019-2023. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie kierunkow dziatania Wojta w zakresie rozwoju elektromobilnosci. 

9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie okreslenia tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin zaj~c 

nauczycieli przedszkoli i innych placowek przedszkolnych pracujqcych z grupami obejmujqcymi 

dzieci 6-letnie i dzieci mtodsze. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

12. Dyskusja, sprawy rozne. 

13. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

14. Zamkni~cie Obrad V Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady V Sesji Rady Gminy Kotun. Stwierdzita 


quorum. Przywitata przybytych na sesj~: Wojta Grzegorza Gorala, Skarbnika Gminy Agnieszk~ 


Chodowskq, Kierownika GOPS Grazyn~ Rybak, sottysow i radnych. 


Ad pkt. 2. 


Wnioskow do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


Ad pkt. 3 


1. 	 Wojt poinformowat, ze w ostatnim miesiqcu odbyto si~ szereg zebran wiejskich, na ktorych 

wytoniono nowe wtadze w sotectwach. Nowymi sottysami wybranymi w tym okresie Sq w: 

Broszkowie Pan Grzegorz Olszewski, Gr~zowie Pan Robert Mitosz, Jagodnem Pan Krzysztof 

Kurkus, lqczce Pan Jan Pietrak, l~kach Pan Stanistaw Kukla, Marysinie Pan Jacek Niedziatek 

i jest to nowy sottys, Mingosach Pan Andrzej Prochenka i tez jest nowym sottysem, Nowej 

Dqbrowce Pan Kazimierz Kowalczyk, Oleksinie Pan Ryszard Pilich, Pienkach Pani Irena 



Mielczarek, Polakach Pani Elzbieta Marchel, Rososzy Pani Justyna Kosyl i jest to nowy sottys, 

Ryczycy Pan Zygmunt Ponikowski, Sosnowem Pan Robert Przybytek, Wikzonku Pani Marzena 

Kowalczyk, Zdzarze Pani Krystyna Walecka - nowa sottys, Zeliszewie Duzym Pan Stawomir 

Ceranka i Zeliszewie Podkoscie'lnym Pan Krzysztof Swiqtek. Wszystkim sottysom pogratulowat 

wyboru i zyczyt dobrej wspotpracy. 

2. 	 Przez catv czas trwajq prace nad przygotowaniem inwestycji, ktore majq bye wykonane w tym 

roku. 

3. 	 Odbywajq si~ zebrania sprawozdawcze w jednostkach strazy na terenie naszej gminy. 

4. 	 Namawiat wszystkich do wzi~cia udziatu w szkoleniach prowadzonych w ramach programu 

pomocowego "J@ w internecie". W ramach tego projektu uczestnicy zdob~dq bardzo 

szerokq wiedz~ na temat pracy z komputerem a gmina otrzyma sprz~t informatyczny, ktory 

uzywany jest w trakcie szkolen. Sprz~t ten zostanie przekazany jednej z naszych placowek 

oswiatowych. 

5. 	 22 lutego delegacja naszej Gminy odbyta podroz na Ukrain~, gdzie podpisano umow~ 

o wspotpracy z Gromad q Smyga. Nasi strazacy w jednostki w Zeliszewie Duzym przekazali 

swoj stary samochod strazacki Gromadzie Wesete, z ktorq nasza gmina ma takze podpisanq 

umow~ 0 wspotpracy. Wspotpraca z Gromadq Smyga b~dzie si~ odbywata na ptaszczyznie 

wymiany mtodziezy, wspotpracy w dziedzinie sportu i kultury. 

6. 	 W okresie mi~dzy sesjami wydano 5.503 decyzje administracyjne, 9 postanowien 


i 7 zarzqdzen. 


Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 


Ad pkt. 4 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze gtownq zmianq w WPF-ie jest zwi~kszenie limitu wydatkow 


w programie szkoleniowym "J@ w internecie". 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr V.38.2019 


w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 


Wojt Grzegorz Goral przedstawit uzasadnienie projektu uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy 


na 2019 rok, ktore jest dotqczone do projektu uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr V.39.2019 


w sprawie zmiany budzetu gminy na 2019 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze ustawa 0 ochronie zwierzqt naktada na gminy coroczne uchwalanie 


programow opieki nad zwierz~tami bezdomnymi oraz dziatan zapobiegani1a bezdomnosci zwierzqt. 


Tekst tego programu nie zmienia si~ juz od kilku lat. Jednak co roku doktadane Sq do niego nowe 


punkty, takie jak finansowanie kastracji i sterylizacji zwierzqt. W tym roku na realizacj~ programu 


gmina przeznacza w budzecie kwot~ 18.000 ztotych. 




Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr V40.2019 w sprawie przyj~cia 


do realizacji Programu opieki nad zwierz~tami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci 


zwierzqt na terenie Gminy Kotun w 2019 roku. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym . 


Ad pkt. 7 


Kierownik GOPS w Kotuniu Grazyna Rybak wyjasnita, ze ustawa 0 przeciwdziataniu przemocy 


w rodzinie natozyta na gmin~ obowiqzek opracowania programu, ktory przedstawia projekt uchwaty. 


Nast~pnie wyjasnita pokrotce zagadnienia, ktore zawiera program. Poinformowata, ze w gminie 


dziata Zespot Interdyscyplinarny, ktory ma za zadanie pracowac z osobami, ktore Sq sprawcami 


przemocy w rodzinie. W przewazajqcej wielkosci przemoc ta jest stosowana przez osoby 


naduzywajqce alkoholu. Program zawiera kierunki dziatania odpowiednich stuzb w celu zmniejszenia 


przypadkow wyst~powania przemocy w rodzinie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr V41.2019 w sprawie przyj~cia 


Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 


w Rodzinie dla Grniny Kotun na lata 2019 - 2023. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 8 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze na stronach Wojewodzkiego Funduszu Gospodarki Wodnej 


i Ochrony Srodowiska ukazata si~ informacja, ze mozna uzyskac srodki finansowe na przygotowanie 


strategii elektromobilnosci dla gminy. Posiadajqc takq strategi~ mozemy realizowac bardzo ciekawe 


zadania proekologiczne, takie jak na przyktad sciezki rowerowe. Posiadanie strategii w tym zakresie 


umozliwi gminie ztozenie odpowiednich wnioskow pomocowych w zakresie ekologicznym. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr V42.2019 w sprawie kierunkow 


dziatania Wojta w zakresie rozwoju elektromobilnosci. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 


Wojt Grzegorz Goral pOinformowat, ze ustawa Karta l\Jauczyciela oraz zmiana prawa oswiatowego 


umozliwity gminom okreslenie tygodniowego obowiqzkowego wymiaru zaj~c dla nauczycieli 


oddziatow przedszkolnych, tzw. zerowek na poziomie pensum nauczycieli przedszkoli. Wiele gmin 


w terenu powiatu siedleckiego przygotowuje podobne projekty uchwat. Projekt tej uchwaty zostat 


pozytywnie zaopiniowany przez zwiqzki zawodowe dziatajqce w naszych placowkach oswiatowych. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr V43.2019 

w sprawie okreslenia tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin zaj~c nauczycieli przedszkoli 

i innych placowek przedszkolnych pracujqcych z grupami obejmujqcymi dzieci 6-letnie i dzieci 



mtodsze. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 10 


- Radny Mariusz Kruk zapytat, jak post~pujq prace na terenie, ktory zostat przeznaczony pod 


targowisko gminne. 


- Wojt wyjasnit, ze obecnie na terenie tym nie Sq prowadzone prace, bo jest okres zimowy. 


Na obiekcie pojawity si~ hatdy skruszonego betonu. Jest to beton, ktory zostat wylany na podstawie 


cz~sci targowiska, jednak inspektor nadzoru zausterkowat jego jakosc i wykonawca musiat go 


usunqc. Termin wykonania tej inwestycji jest do kofKa czerwca tego roku . 


- Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze zmienit si~ wykonawca dowozqcy dzieci do szkot. Zapytat wi~c, 


czy wzrosnq ceny biletow miesi~cznych dla uczniow. 


- Wojt wyjasnit, ze niestety trzeba by to rozwiqzac umow~ z dotychczasowym przewoznikiem. 


Nowy przewoznik dowozi dzieci w ramach przewozow regularnych . Nie moze w chwili obecnej 


odpowiedziec na to pytanie, b~dzie to okreslone przez przewoznika. Generalnie nie mozna si~ do 


tego ustosunkowac, ale b~dziemy przyglqdac si~ konkretnym przypadkom. 


Ad pkt. 10 


Na poprzednich sesjach w ramach interpelacji zadano Wojtowi pytania. Wojt na wszystkie udzielit 


odpowiedzi w trakcie sesji. Niezatatwionych interpelacji nie by to. 


Ad pkt. 11 


- Wojt Grzegorz Goral poinformowat, ze w okresie ferii zimowych odbyt si~ turniej pitkarski druzyn 


mieszanych, ktore nie stanowiq sktadow ULKS lub LZS. Udz'iat w turnieju wzi~to kilkanascie druzyn . 


Pierwsze miejsce zaj~ta druzyna z Kotunia. Byt to bardzo udany turniej i stwierdzit, ze w latach 


nast~pnych trzeba by by to go kontynuowac. Podzi~kowat w tym miejscu radnemu Jackowi Woznemu 


za organizacj~ tego turnieju. Poprosit radnych i sottysow 0 udziat chociaz w jednym bloku 


tematycznym, bo okazuje si~, ze zainteresowanie naszym projektem nie jest takie, jakiego bysmy 


oczekiwali. Poprosit radnych 0 pozostanie na sali, obrad zaraz po zakorkzeniu sesji. 


- Sottys wsi Pienki Irena Mielczarek zwrocita uwag~ na narastajqcy problem zasmiecania poboczy 


drogi prowadzqcej od drogi krajowej w stron~ Koszewnicy. Wskazata, ze 3 tygodnie temu zostaty te 


pobocza posprzqtane z odpadow a juz w chwili obecnej Sq zasmiecone. Odpady te wyrzucajq 


przewaznie firmy remontowe wracajqce z pracy do domu. Stwierdzita, ze prob'le,m ten zapewne 


dotyczy takze innych miejscowosci. Jak na razie nie mozna wypracowac zadnej metody, aby ukrocic 


ten stan rzeczy. Poprosita wszystkich, aby wspolnie wypracowac jakqs metod~ walki z tym 


prob lemem. 


- Radny Jacek Ptochocki zapytat, czy Wojt orientuje si~ kiedy powiat rozpocznie tatanie swoich drog. 


- Wojt wyjasnit, ze nie ma wiedzy na ten temat. Jednak przez ostatnie lata stosowana byta metoda 


naprawiania drog za pomOCq paczera . Takie naprawy wykonuje si~ jednak wtedy, gdy jest pewnosc, 


ze przez kilka kolejnych dni temperatura nie spadnie ponizej zera a jej srednia dobowa nie b~dzie 


nizsza niz chyba 5 stopni. Takie prace zawsze wykonywane byty na przetomie kwietnia i maja. 


- Sottys wsi Zdzar Krystyna Walecka zapytata, na czym polega opieka nad zwierz~tami, 0 ktorej byta 


mowa wczesn ,iej. Jak wydatkowane Sq srodki z tego programu. 


Wojt wyjasnit,ze wszystkie te dane, Sq w uchwale, ktora jest publikowana na stronie BIP naszej 


Gminy. Na tej stronie Sq takze dost~pne wszystkie projekty uchwat podejmowane przez rad~ . 


Stwierdzam jednak, ze okreslone srodki w postaci 18.000 ztotych Sq zbyt mate na rozwiqzanie 


potrzeb w tym zakresie. Jednak w chwili obecnej na wi~cej nas nie stac. Dla przyktadu podat, ze 


Odtowienie 1 psa kosztuje okoto 2 tysi~cy ztotych. Wyjasnit takze jak przebiega procedura 




doptacania do sterylizacji lub kastracji zwierzqt domowych. 


- Sottys wsi tqczka Jan Pietrak zgtosit problem bobrow zerujqcych przy rzece w jego miejscowosci. 


Zapytat, co mozna z tym problemem zrobic. 


- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze istnieje juz procedura post~powania w takich przypadkach. 


o uciqzliwosci dziatania bobrow nalezy powiadamiac Regionalnq Dyrekcj~ Ochrony Srodowiska. 

Z tej instytucji uzyska Pan albo zgod~ ma odstrzat albo odpowiednie odszkodowanie. 

- Sottys wsi tqczka kontynuujqc wystqpienie stwierdzit, ze z odstrzatem jest problem, bo mysliwi nie 

chcq tego wykonywac. Moze gmina mogta by podjqc dziatania zmierzajqce do rozbiorki zeremi. 

- Pan Krzysztof Gajowniczek poprosit W6jta 0 wyjasnienie zapis6w zatqcznika do uchwaty 

budzetowej. Chodzi 0 spraw~ termomodernizacji budynk6w uzytecznosci publicznej, bo 

zaplanowana jest wielka kwota, 12,5 tysiqca na przystanek autobusowy i 200 tysi~cy na zakup 

srodk6w transportu dla Urz~du Gminy oraz srodki przeznaczone na zakup urzqdzen do gtosowania, 

to jest tez znaczny wydatek. 

- Wojt wyjasnit, ze zmienity si~ przepisy dotyczqce przeprowadzania sesji. Oprocz sprz~tu do 

gtosowania imiennego gmina musi jeszcze zakupic sprz~t do nagrywania on-line przebiegu sesji. 

Jestesmy na etapie rozeznania rynku w tej kwestii. Jesli chodzi 0 termomodernizacj~, to obj~te jq 

b~dq dwa budynki po zlikwidowanych szkotach podstawowych w Cisiu-Zagrudziu i Koszewnicy, gdzie 

obecnie dziatajq przedszkola. Udato si~ nam uzyskac okoto 3 milionow ztotych dofinansowania do 

tych inwestycji. Roboty obejmujq gruntowny remont wewnqtrz budynku jak i samego budynku. 

Jesli chodzi 0 przystanek, to taki model zostat wybrany przez mieszkancow wsi, kt6rzy zakupiq go 

w ramach funduszu soteckiego. Jesli chodzi 0 zakup srodkow transportu, to zamierzamy zakupic 

samochody do uzytku stuzbowego dla pracownik6w Urz~du, kt6rzy do tych cel6w uzywajq 

samochody prywatne. Samoch6d, kt6ry jest obecnie na wyposazeniu Urz~du jest z 2003 roku 

i strach nim juz jechac w dtuzszq tras~. Korzystajq z niego pracownicy na jazdy lokalne. Sam nie 

uzywa samochodu stuzbowego i nie pobiera ryczattu za uzywanie samochodu prywatnego do cel6w 

stuzbowych. Jesli jedzie gdzies w delegacj~, to korzysta tylko ze zwrotu koszt6w delegacji. 

- Pan Krzysztof Gajowniczek kontynuujqc swoje wystqpienia zapytat, ze modernizacj~ tych 

wskazanych budynk6w wykonujemy pod jakims kontem, bo na pewno Sq juz jakies projekty 

techniczne, czy tylko modernizujemy bez okreslonego przeznaczenia. Drugie pytanie, to ile tych 

samochodow gmina zakupi. 

- W6jt wyjasnit, ze juz funkcjonujq przedszkola i projekty techniczne, kt6re zostaty wykonane takze 

zaktadajq, ze b~dq tam przedszkola. Jesli chodzi 0 drugie pytanie, to zamierzamy zakupic dwa 

samochody osobowe. 

Wi~cej dyskusji i spraw r6znych nie byto. 

Ad pkt. 12 


Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 13 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady V Sesji Rady Gminy Kotun . 


1~ 
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